
ZÁPIS Č. 10/2003 (147)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 9. PROSINCE 2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 22 senátorů)

Omluveni: Hanáček/FIT, Fajnor/FaVU

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Rais, Švec,  kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková, Dr. Lepková

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Schválení programu zasedání AS VUT
3. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
5. Projednávání Pravidel rozdělení dotace pro rok 2004
6. Projednávání legislativních záležitostí

 Návrh změn Mzdového předpisu VUT  – Dodatek č. 6
 Kontrola vnitřních předpisů VUT

7. Zpráva o činnosti projektu Akademického centra studentských aktivit na VUT
8. Různé

Předseda AS VUT Doc. Zbořil přivítal nového senátora - studenta Jana Myšulku, který byl zvolen do AS
VUT v doplňovacích volbách konaných na Fakultě chemické a po podpisu slibu člena AS VUT mu předal
osvědčení o zvolení.

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.

AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ

Připomínky nebyly vzneseny, program byl schválen.

AD 3) INFORMACE  PROREKTORŮ, KVESTORA A KANCLÉŘKY

 Rektor Vrbka
Rektor Vrbka hovořil o:

 velmi dobré úrovni diskuse studentů s prezidentem V. Klausem, konané v aule FAST dne 12. 11. 2003;
 výjezdech studentů v rámci programu Socrates Erasmus a o dalších možnostech výjezdu studentů, např.

v rámci Deutscher Akademischer Austauchs Dienst (DAAD), bližší informace jsou na internetové
adrese: http://www.daad.de;

 4. Akademickém shromáždění konaném dne 18. 11. 2003 v aule Centra VUT v Brně, na kterém byly
uděleny tři zlaté medaile  VUT – Doc. Münsterové, Doc. Glosové a Prof. Janovi;

 volbě kandidáta na jmenování děkanem FaVU – dne 19. 11. 2003 byl AS FaVU zvolen PhDr. Petr
Spielmann, Dr.h.c.; než budou vyřízeny nezbytné administrativní náležitosti spojené se jmenováním
nového děkana, je pověřen řízením FaVU Prof. Sedlák;

 výzvě ke vstupu VUT do evropské mezinárodní organizace CESAER sdružující významné technické VŠ
– je třeba připravit misi, profil školy a její strategický rozvoj;

 výsledcích jednání odborného poradního týmu ministryně školství k otázkám spolupráce průmyslu
a technických vysokých škol v období posledních dvou měsíců;

 udělení Ceny Josefa Hlávky pěti studentům a absolventům VUT v Brně;

http://www.daad.de/
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 závěrech ze zasedání České konference rektorů, konaném ve dnech 4. a 5. 12. 2003, poprvé na soukromé
VŠ EPI Kunovice. Závěry z tohoto zasedání budou Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání AS VUT.

 Prorektor Kazelle
 Národní agentura Socrates/Erasmus pořádala v Praze seminář koordinátorů, na kterém byly podány

informace o nedostatku finančních prostředků na mobilitu studentů v roce 2004. Z toho důvodu bude
pravděpodobně přehodnocena výše příspěvků studentům na výjezdy do zahraničí. Na VUT je tato
problematika částečně řešena prostřednictvím Mobilitního stipendijního fondu.
Členové AS VUT  vzali informaci prorektora Kazelle na vědomí.

 Kancléřka Vanýsková
 prezidentu Václavu Klausovi bylo věnováno album fotografií z jeho návštěvy na VUT;
 informace o průběhu 4. Akademického shromáždění budou zveřejněny v příloze nového čísla časopisu

Události;
 bude vytištěno Kalendárium na rok 2004 (bude také na www stránkách VUT);
 Výroční zpráva o činnosti VUT za rok 2003 musí být součástí návrhu podání výzkumných záměrů

(termín podání je k 1. 3. 2003). AS VUT by ji proto měl schválit ve dvou verzích – v první verzi jako
součást výzkumných záměrů a ve druhé finální verzi pro MŠMT.

 Prorektor Rais
 bylo dokončeno zpracování směrnice o duševním vlastnictví a jsou sbírány podklady pro vytvoření

směrnice nové, týkající se zvýšení pedagogického vzdělání mladých doktorandů, kteří jsou zapojeni do
pedagogického procesu na VUT;

 probíhá sběr podkladů z fakult, které jsou požadovány pro smlouvu s Komerční bankou, která by měla
sponzorovat některé výjezdy studentů;

 zítra, tj. 10. 12. dopoledne se uskuteční jednání s vedoucími jazykových ústavů ve věci sjednocení výuky
cizích jazyků na VUT, odpoledne se bude konat Programová rada CEVAPO, kde budou upřesněny
činnosti CEVAPO a požadavky na rozpočet roku 2004.

 Prorektor Švec
 informoval o průběhu semináře konaném dne 3. 12. 2003 na CSVŠ v Praze.  Hlavním tématem byla

legislativa VŠ v souvislosti se vstupem ČR do EU, zejména v oblasti uznávání kvalifikací (nostrifikace)
akademických i profesních a o dodatku k diplomu;

 MŠMT schválilo rozvojové projekty VUT v předloženém rozsahu a struktuře a nad rámec několik
drobných projektů;

 před dnešním zasedání AS byly konzultovány se členy LK AS VUT poslední navrhované změny
Studijního a zkušebního řádu VUT. Finální verze návrhu bude zaslána právnímu odboru MŠMT
k vyjádření a následně bude předložena AS VUT k projednání a schválení;

 probíhají jednání s ředitelem SKM Grulichem a předsedou SK AS VUT Ing. Švecem o optimalizaci
kritérií na ubytování a stravování studentů; tato kritéria nemusí být použita, pokud bude realizována
změna systému financování ubytování a stravování studentů z úrovně MŠMT.

 Kvestor Pěnčík
 SAP: vrcholí školení klíčových uživatelů a začíná školení uživatelů koncových – nejsou žádné zásadní

nedostatky, které by bránily spuštění nového systému od 1. 1. 2004;
 kvestor přečetl senátorům dopis od náměstka primátora m. Brna Petra Zbytka, který se týká odpovědi na

žádost VUT o některá technická řešení areálu PPV, zejména v souvislosti s výstavbou mimoúrovňové
křižovatky, pěší zóny TPB a požadavku na zvýšení přepravní kapacity (linka 53);

 dne 18. 12. 2003 se bude konat valná hromada CESNET, a. s., na které budou hodnoceny předpokládané
výsledky letošního roku a projednáván návrh rozpočtu r. 2004;

 připravuje se další výstavba nových objektů Technologického parku Brno, VUT vzneslo technické
připomínky z hlediska příjezdových komunikací k fakultám v areálu PPV;

 do systému programového financování (Státní rozpočet) byly zařazeny následující akce a pravděpodobně
zde i zůstanou: rekonstrukce a dostavba areálu Božetěchova; rekonstrukce atletického stadionu – Areál
PPV; nástavba stavební úpravy objektů 06, 03, 02 – koleje PPV; výstavba nového objektu FEKT –
Technická 10;

 probíhají jednání se starosty městských částí Brno ve věci možnosti ubytování studentů VUT v bývalých
kasárnách, výsledky jsou zatím nejasné;
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 vzhledem k celosvětovému trendu a v neposlední řadě i z bezpečnostních důvodů bude VUT prosazovat
vyplácení mezd na běžné účty zaměstnanců nebo šeky;

 zápis z klubu tajemníků ze dne 14. 10. 2003 považuje kvestor za krajně nezodpovědný, tajemníci by měli
vytvářet  na fakultách motivační prvky a ne negativní atmosféru.

Následně proběhla diskuse členů AS VUT (Ing. Hanušová, Dr. Popela, Ing. Švec), ve které senátoři požádali
rektora a kvestora, aby se důsledně zabývali otázkou ubytování studentů, neboť možnost ubytování je jedním
ze závažných faktorů ovlivňujících počty uchazečů o studium na VUT. Doc. Münsterová, která je členkou
pracovní skupiny MŠMT zabývající se připravovanou změnou ve financování ubytování a stravování
studentů, informovala o probíhajících jednáních a doporučila počkat na konečné výsledky.

Ing. Hanušová a Dr. Popela vznesli dotaz na kvestora, zda lze skutečně považovat informaci o spuštění
programu SAP od 1. 1. 2004 za pravdivou, kvestor odpověděl, že je odpovědný za implementaci SAP
a garantuje proto jeho uvedení do provozu.

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL

Doc. Münsterová informovala o zasedání sněmu RVŠ konaném dne 20. 11. 2003, na kterém byly
projednávány následující body: Zpráva o činnosti předsednictva RVŠ (květen – listopad 2003); Vystoupení
hostů; Projekt „Rozvoj veřejných vysokých škol – finanční podmínky a předpoklady“; Výsledky konference
ministrů pro terciární vzdělávání v Berlíně; Současnost a budoucnost české vědy“ a Různé.
Náměstek Kolář se v rámci bodu „Vystoupení hostů“ vyjádřil k rozpočtu vysokých škol a současně upozornil
na skutečnost, že v rozpočtovém výboru Poslanecké sněmovny navrhl poslanec Kraus převést 430 mil. Kč
z kapitoly školství do všeobecné pokladní správy a že nepřímo tento návrh podpořil poslanec Kalousek. Na
zasedání sněmu RVŠ byla po tomto sdělení zahájena obsáhlá diskuse všech účastníků, po níž sněm přijal
jednomyslně „Prohlášení“, ve kterém zmíněný návrh zásadně odmítl. (Bližší podrobnosti jsou k dispozici
v zápisu z jednání sněmu).
V rámci bodu „Různé“ informoval předseda RVŠ Doc. Ježek o zasedání předsedů akademických senátů
vysokých škol, kde byl přijat návrh, aby v RVŠ byla zřízena komise předsedů akademických senátů. Na
návrh Doc. Ježka sněm RVŠ doporučil zřízení této komise a současně doporučil předsednictvu Rady, aby na
funkci předsedy této komise byl navržen externí člen RVŠ Prof. RNDr. Václav Hampl, DrSc., předseda AS
UK.   Zápisy z jednání sněmu RVŠ jsou uvedeny na internetové adrese:
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=17

Mgr. Božek informoval o činnosti legislativní komise RVŠ, která se intenzivně zabývá připravovanou
novelou VŠ zákona. LK RVŠ na základě předložených návrhů VŠ zpracovala podrobný souhrn všech
připomínek, který bude projednán na předsednictvu RVŠ v lednu 2004. Mgr. Božek přislíbil zpracovat
souhrn připomínek, který bude po projednání v legislativní komisi AS předložen AS VUT.

Dr. Popela sdělil, že ho člen EK RVŠ Ing. Šunka z Fakulty podnikatelské pozval na jednání EK RVŠ
a přislíbil mu, že jej bude průběžně informovat o vývoji situace v přípravě rozpočtu VŠ na rok 2004.

AD 5) PROJEDNÁVÁNÍ PRAVIDEL ROZDĚLENÍ DOTACE PRO ROK 2004
Návrh „Pravidel rozdělení dotace pro rok 2004“ zpracovaný kvestorem Pěnčíkem byl rozeslán všem členům
AS VUT E-mailem dne 29. 9. 2003. K předloženému návrhu se uskutečnila řada jednání EK AS VUT, která
se konala ve dnech 7. 10., 24. 10., 4. 11., 25. 11. a 2. 12. 2003. Na všech těchto zasedáních byly projednány
připomínky členů EK AS VUT, které byly zapracovány přímo do předloženého návrhu „Pravidel“ a dne
21. 11. 2003 rozeslány ve finální verzi všem členům AS VUT.

Na dnešním zasedání úvodem kvestor Pěnčík informoval o předpokládaném výsledku hospodaření, způsobu
řešení odpisů VUT v roce 2003 a přednesl podrobný komentář, ve kterém shrnul zásady při zpracování
návrhu „Pravidel“.

V následující diskusi členů AS VUT byly vzneseny dotazy týkající se zejména použití rezervního fondu
VUT a snížení vlastního jmění VUT v souvislosti s naplněním odpisů.

Kvestor dále hovořil o financování nově přijatých studentů, kde na základě jednání ČKR a konzultací na
úrovni MŠMT bylo reprezentativní komisí přijato stanovisko, ze kterého vyplývá, že VUT bude mít

http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=17
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v příštím roce financovánu většinu nadpočetných studentů. Na závěr kvestor sdělil, že připomínky členů EK
zásadního rázu včetně úvodního komentáře akceptuje při zpracování návrhu rozpočtu na rok 2004.

Dr. Popela přednesl závěry z posledního zasedání EK AS VUT ze dne 2. 12. 2003 k předloženému návrhu
„Pravidel:
„Ekonomická komise AS VUT vzala na vědomí sdělení kvestora, že zásadní připomínky členů komise včetně
úvodního komentáře k předloženému návrhu „Pravidel rozdělení dotace na rok 2004“ budou zapracovány
do návrhu Rozpočtu VUT na rok 2004. Současně upozornila, že finální verze připomínek obsahuje syntézu
názorů všech členů EK AS VUT a pokud by některé zásadní připomínky nebyly akceptovány, vrátí se k nim
EK znovu při projednávání návrhu rozpočtu VUT na rok 2004.“

Doc. Zbořil požádal přítomné o připomínky, a protože žádné připomínky vzneseny nebyly, hlasovalo se
o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT projednal předložený návrh „Pravidel rozdělení dotace pro rok 2004“ a požádal
kvestora Pěnčíka, aby připomínky členů ekonomické komise AS VUT byly zohledněny v návrhu rozpočtu
VUT na rok 2004.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT projednal předložený  návrh „Pravidel rozdělení dotace pro rok 2004“ a požádal
kvestora Pěnčíka, aby připomínky členů ekonomické komise AS VUT byly zohledněny v návrhu rozpočtu
VUT na rok 2004.

AD 6) PROJEDNÁVÁNÍ LEGISLATIVNÍCH ZÁLEŽITOSTÍ

 Návrh změn Mzdového předpisu VUT – Dodatek č. 6
Předložený návrh změn byl rozeslán všem členům AS VUT E-mailem dne 4. 11. 2003. Kvestor přednesl
senátorům doplňující informace týkající se tabulky v Příloze č. 2a a na závěr konstatoval, že změny tarifů
byly projednány a schváleny KOR dne 28. 11. 2003. Návrh změn vstoupí v platnost od 1. 1. 2004.
Předsedové EK a LK AS VUT sdělili, že obě komise doporučily předložený návrh AS VUT ke schválení.
Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné připomínky ani na dnešním zasedání, bylo přistoupeno
k hlasování o schválení.

Návrh na usnesení:
AS VUT schvaluje předložený návrh změn Mzdového předpisu VUT v Brně – Dodatek č. 6.
Hlasování:
Pro – 21 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
Proti – 0 hlasů
UAS 2
AS VUT schvaluje předložený návrh změn Mzdového předpisu VUT v Brně – Dodatek č. 6.

 Kontrola vnitřních předpisů VUT
Doc. Lhotáková informovala o zasedání LK AS VUT konané dne 25. 11. 2003 – zápis z tohoto jednání byl
rozeslán všem členům senátu E-mailem dne 3. 12. 2003. Legislativní komise projednala některé předložené
návrhy z fakult, některé návrhy doporučila AS VUT ke schválení a některé zamítla (podrobně viz zápis z LK
AS VUT č. 7/2003 ze dne 25. 11. 2003). Zbývající návrhy budou projednány na zasedání LK AS VUT
v lednu 2004.

AS VUT vzal na vědomí informaci z jednání LK AS VUT a požádal o zpracování materiálu, který shrne
doporučované změny vnitřních předpisů AS VUT ke schválení.

 Dotaz předsedy AS FSI Dr. Jaroše
Doc. Zbořil informoval o dotazu předsedy AS FSI Dr. Jaroše, jak postupovat při změně názvu fakultního
ústavu – zda je možné přejmenovat ústav a následně změnit statut, či zda je nutno nejprve změnit statut
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a teprve poté lze ústav přejmenovat. Doc. Zbořil doporučil předložit AS fakulty ke schválení oba návrhy
současně.

AD 7) ZPRÁVA O ČINNOSTI PROJEKTU AKADEMICKÉHO CENTRA STUDENTSKÝCH AKTIVIT NA VUT
Zprávu o činnosti projektu Akademického centra studentských aktivit (dále ACSA) přednesl vedoucí
projektu Ing. Jaroslav Švec, který úvodem představil své spolupracovnice Adélu Jacíkovou a Mgr. Naďu
Špirudovou Matějkovou. Členové AS VUT obdrželi informační materiály a Ing. Švec a Adéla Jacíková
přednesli podrobný komentář zejména ke vzniku ACSA, jeho současných a budoucích aktivitách
a o formách financování. Ing. Švec sdělil, že ACSA je již druhým rokem podporováno a financováno na
základě získaného projektu z MŠMT a nyní se objevily i další zdroje financí. Vzhledem k tomu, že se jeví
i dlouhodobější perspektiva získávání finančních prostředků na tuto činnost, požádal Ing. Švec legislativní
komisi AS o  zvážení, zda a jak by do budoucna mohlo být ACSA zařazeno do organizační struktury VUT.
Na dnešním zasedání požádal Ing. Švec AS VUT o předběžné schválení zálohové půjčky na financování
ACSA začátkem roku 2004 ve výši asi 150 tis. Kč, než na tuto činnost přijdou finanční prostředky z úrovně
MŠMT. Členové AS VUT proti této žádosti neměli námitek.

AD 8) RŮZNÉ

 Ing. Kutnohorský informoval, že ve čtvrtek dne 4. 12. 2003 instaloval UVEE FEKT na VUT
fotovoltaické panely o výkonu 20 kWp; ve vstupní hale budovy T8 PPV je informační panel, který
informuje o celkové vyrobené energii a okamžitém výkonu. Od té doby až doposud vyrobil tento systém
240 kWh, je dotován Evropskou unií a Ministerstvem pro životní prostředí, zatím je připojen do
vnitřního rozvodu FSI.

 Doc. Zbořil sdělil, že 14. ledna 2004 se bude v Centru VUT konat první společná schůzka pracovní
komise RVŠ složené z předsedů akademických senátů všech vysokých škol v ČR.

 Doc. Zbořil dále informoval senátory, že byl seznámen s novým návrhem Portálu VUT v Brně, ke
kterému má řadu výhrad. Zejména doporučil, aby byl respektován zákon o VŠ v popisu orgánů VUT
a aby pod hlavičkou rektorátu byly uvedeny pouze informace, které se rektorátu skutečně týkají – tzn.
nezahrnovat pod rektorát součásti VUT – celoškolské ústavy a pracoviště.

Doc. Zbořil na závěr poděkoval rektoru Vrbkovi a celému vedení VUT za velmi vstřícnou spolupráci
s Akademickým senátem VUT a spolu s rektorem a prorektory popřáli všem přítomným hezké prožití
Vánočních svátků a mnoho pracovních úspěchů v novém roce 2004.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 13. ledna  2004 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                               Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.
předseda Studentské komory AS VUT                                                            předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová

PŘÍLOHA:
1. Závěry ze zasedání České konference rektorů konané ve dnech 4. a 5. 12. 2003


